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Referat 

Møde i DASAM’s bestyrelse den 8. november i Odense Mødecenter 

Deltagere: Harald Meyer (HM), Inger Schaumburg (IS), Marianne Kyndi (MK), Mette Lausten Hansen (MLH), 
Pernille Melander Thorsen (PMT), Astrid Rosenberg Eskildsen (ARE, observatør fra YAM), Gitte Højberg 

Jacobsen (GHJ) og Sorosh Taba (ST). 

Afbud: Margrethe Bordado Sköld (MBS) 

 Aktion 

1. Valg af referent: 

(seneste: Margrethe, Inger, Mette, Astrid, Inger, Pernille, 
Sorosh, Gitte) 

ST skriver referat 

2. Godkendelse af seneste referat 25. oktober 2023 
(vedhæftet) 

Referatet godkendt 

3. Referat fra sidst (opfølgning): 

 Status på måledatabase: Harald har haft kontakt til NFA og 
de planlægger nu med at indtaste de historiske målinger 

også, hvilket er rigtig positivt. 
 Armoni: BBH og Aarhus arbejder fortsat på at finde en ny 

løsning for redaktørrollen. Vi følger op på næste 
bestyrelsesmøde. 

 

 

 

4. Evaluering og opsamling af medlemsmøde om 
Miljømedicin: 
Ca. 25 personer deltog fra alle arbejdsmedicinske afdelinger. 
Ingen var imod at miljømedicin skulle være en del af 

specialet. Fungerede godt med blanding af gruppearbejde og 
diskussion i plenum. Der kom mange gode inputs til 
skrivegruppen mhp. videreudvikling af basisdokumentet. 
Fremadrettet meldes datoen til medlemsmøder tidligere ud, 

evt. have en fast dag i efteråret som er reserveret til 
medlemsmøder.  
OBS ordet ”fagområde” s. 2, linje 56 og 64, skal erstattes med 
et andet ord, evt. ”faglige område” eller ”ekspertområde”, der 

tænkes videre over optimale ord. 

Forslag om et opfølgende virtuelt møde mellem arbejds-
/skrivegruppen og bestyrelsen om nogle uger.  
 

 
 
Plan for videre proces: Først skrive til SST, hvis de siger ja, så 

videre til interessenter (bl.a. arbejdsmarkedets parter, 
lægeforeningen) og endelig til danske regioner når SST-
rapporten er endelig vedtaget politisk. 

 

Bestyrelsen overvejer 
om vi fx til DASAMs 
generalforsamling 
melder en dato ud 

hvor et potentielt 
medlemsmøde 
afholdes i efteråret 

 

 
 
 
 

HM indkalder til møde 
onsdag 29.11.2023 kl. 
10.30-11.30 

 

IS udarbejder et 
strategipapir ifht. det 
videre arbejde 

5. Årsmøde 2024 

Programmet er ved at være på plads. 
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Grundet besparelser i Region Midtjylland kan det være at 

klinikere ansat i regionen ikke må deltage i årsmøder, med 
mindre det er gratis for dem. Det er retningslinjerne frem til 
august 2024. Lægerne/afdelingerne opfordres til at ansøge 
DASAM om at få dækket årsmødeudgiften. 

 
Lægeforeningen vil gerne inddrive kontingenter for de 
lægevidenskabelige selskaber i marts måned frem for maj 
måned (som nu). Da vores årsmøde ligger i marts kan en evt. 

kontingentændring først træde i kraft det efterfølgende år. På 
generalforsamlingen i 2024 skal vi tage en beslutning om 
kontingentet i 2025 skal stige. 

 

 
 

 
 
 
 

 
Kontingent for 2025 
skal på 
generalforsamlingens 

dagsorden i 2024 

6. UEMS 

Ole Carstensen stopper. Janne Møller vil gerne overtage 
posten. Det bifalder bestyrelsen 

 

7. Indstilling til Marie og August Krogh prisen 
Forslag: Jens Peter Bonde 

HM kontakter 
relevante parter mhp. 

indstilling 

8. Nyt fra PAM 
Der arbejdes på at lave en digital platform for vidensdeling. 
Der er et fortløbende arbejdspunkt med at etablere større 
synlighed i den offentlige debat. 

Mål og visioner for PAM tages op igen på næste møde 17/11 
2023. 

 

9. Nyt fra YAM 

YAM forebyggelsesopråb/initiativ: Inputs sendes til YAM jf. e-

mail af d. 25.10.2023. YAM ved Mette Madsen skriver et 
udkast som bestyrelsen efterfølgende kommer med input til. 

Der afholdes temadag 16.november i Aarhus. Temaet er 
arbejdsskader og sagsgang af dette, herunder 

erhvervssygdomsudvalget. Alle oplægsholdere er nu på plads. 

 
 

Inputs til skriftet 
sendes 

10. Evt.  
Mentorordningen kører fortsat, dog ingen aktive forløb p.t. Ole 
Carstensen har meldt sig som mentor. Således i alt fire 
mentorer (Ole Carstensen, Inger Schaumburg, Zara Stokholm 

og Vivi Schlünnsen). Se DASAM’s hjemmeside for uddybning.  

 

  

 

Med venlig hilsen, 

 

Sorosh Taba 


